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Adelina 
Talpalariu 

Cinematografie, 
fotografie, media – 
noul program de 
licență de la 
Universitatea din 
Suceava 

monitorulsv.ro 
07.04.25 

- În perioada 12-14 martie, Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava a 
primit vizita de evaluare a comisiei ARACIS pentru autorizarea 
programului de studii de licență Cinematografie, fotografie, media 
(Comunicare audiovizuală: scenaristică, publicitate media, filmologie). 
În urma vizitei, Consiliul ARACIS a decis autorizarea de funcționare 
provizorie a acestui program, în cadrul Facultății de Litere și Științe ale 
Comunicării. 
„Astfel, începând cu anul universitar 2025-2026, universitatea 
suceveană își consolidează caracterul comprehensiv prin înființarea 
primului program de studiu în ramura de știință Arte. 
Din resurse guvernamentale și proprii, universitatea a investit în baza 
materială necesară acestui program, atât prin crearea de laboratoare și 
spații de lucru noi, cât și prin dotarea spațiilor și studiourilor existente 
cu echipamente de ultimă generație, specifice domeniului 
Cinematografie și Media, ridicându-se la standarde europene și 
reprezentând un sprijin fiabil pentru o instruire de calitate”, arată 
reprezentanții Universității. 
Conform Hotărârii Senatului USV din 27 martie a.c., taxa anuală de 
școlarizare pentru acest program va fi 9000 de lei, iar la admitere vor fi 
disponibile 15 locuri: 12 bugetate și 3 cu taxă. 
Universitatea aplică o politică transparentă a recrutării și admiterii 
studenților, iar pentru a fi admiși la acest program, candidații vor trebui 
să treacă printr-un proces de selecție, care include depunerea unui 
portofoliu și următoarele probe: 
·Proba 1 – probă scrisă (eliminatorie): Candidații care nu obțin minimum 
50 puncte la proba scrisă vor fi declarați respinși și nu vor putea participa 
la următoarele probe de concurs de admitere. 
1. Analiza unei secvențe dintr-un film prezentat în filmografia de concurs 
afișată, identificând filmul și integrând secvența în cadrul scenariului 
general, analizând teme și metafore relevante, evidențiind elemente de 
structură și limbaj audio-vizual (maximum 60 puncte). 
2.Lucrare creativă scrisă, care testează abilitatea de a regândi un scenariu 
de film publicitar, la prima vizionare, propus de comisie, dintr-o 
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08.04.25 perspectivă originală (maximum 40 puncte). 
· Proba 2 – probă orală: 
1.    Analiza și prezentarea portofoliului depus la înscriere și dezbaterea 
alegerilor creative utilizate în realizarea materialelor incluse (maximum 
60 puncte: maximum 15 puncte pentru creațiile depuse de candidat, 
maximum 15 puncte pentru fotografii, maximum 15 puncte pentru 
motivație și interesul pentru domeniu și maximum 15 puncte experiența 
anterioară relevantă). 
2.Dezbatere orală pe baza unuia dintre filmele din filmografia de concurs 
afișată. La momentul probei orale, fiecare candidat va extrage un bilet 
(maximum 40 puncte). 
· Proba 3 – media examenului de bacalaureat: 
Media de admitere se va calcula astfel: 40% x (punctajul de la proba 
scrisă/10) + 40% x (punctajul de la proba orală/10) + 20% (media 
examenului de bacalaureat). 
Toate informațiile privind admiterea sunt făcute publice pe pagina 
universității, la următoarea legătură: https://admitere.usv.ro/wp-
content/uploads/2025/04/FLSC-Metodologie-admitere-2025-cu-
Cinematografie-si-EDA.pdf. 
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- Prorectorul USV 
Mircea A. Diaconu a 
primit din partea 
ambasadorului 
Franței, Nicolas 
Warnery, Ordinul 
„Palmes 
académiques” în 
grad de cavaler 
pentru merite 
deosebite în 
domeniul educației, 
culturii și 
promovării limbii și 
culturii franceze 

newsbucovina.ro 
17.04.25 

- Ambasadorul Franței în România, Nicolas Warnery, a efectuat, în data 
de 15 aprilie, o vizită de lucru la Universitatea „Ștefan cel Mare” din 
Suceava (USV), parte a unei misiuni diplomatice a reprezentanților 
Ambasadei Franței în România, care a vizat cooperarea bilaterală în 
domenii precum economia, educația și cultura. Au participat, de 
asemenea, Julien Chiappone-Lucchesi, directorul Institutului Francez 
din România, și Josette Hereson, consilier politic al Ambasadei Franței 
în România. 
Potrivit unui comunicat al USV, la instituția academică suceveană, 
însoțită de reprezentați ai Alianței Franceze din Suceava, delegația 
franceză a efectuat un tur în campus pentru a cunoaște infrastructura de 
care universitatea dispune, ocazie cu care s-au purtat discuții cu 
reprezentanții universității în diverse laboratoare de cercetare în 
domenii de interes pentru partea franceză. 
Ulterior, în Sala Senatului, Ambasadorul Franței în România s-a întâlnit 
cu studenții Facultății de Litere și Științe ale Comunicării, de la 
specializările cu limba franceză, dialogul fructuos fiind prezidat de 
prof.univ. dr. ing. Valentin Popa, președintele Senatului USV. La finalul 
acestui moment, prof. univ. dr. Mircea A. Diaconu, prorector cu 
activitatea didactică și asigurarea calității, a primit din partea domnului 
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svnews.ro 
17.04.25 

ambasador Nicolas Warnery Ordinul „Palmes académiques” în grad de 
cavaler, una din cele mai vechi distincții onorifice franceze, acordată 
pentru merite deosebite în domeniul educației, culturii și promovării 
limbii și culturii franceze. [...] 
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- Succes al studenților 
de la Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
din Suceava la 
Salonul 
Internațional al 
Inovării și Cercetării 
Științifice 
Studențești Cadet 
INOVA 2025 

newsbucovina.ro 
14.04.25 

- În perioada 10-12 aprilie 2025, Academia Forțelor Terestre „Nicolae 
Bălcescu” din Sibiu a găzduit cea de-a zecea ediție a Salonului 
Internațional al Inovării și Cercetării Științifice Studențești Cadet 
INOVA. Evenimentul a reunit studenți de la 10 universități din România, 
între care și Universitatea din Suceava și 4 din Republica Moldova, care 
au prezentat proiecte inovatoare. 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava s-a remarcat prin lucrările 
dezvoltate în Laboratorul de Inventica și Transfer Tehnologic 
INVENTRANSFER, apreciate unanim de juriu. 
Marele Premiu a fost adjudecat de proiectul „Sistem de parasolare cu 
reglare dinamică pentru parbriz”, realizat de Alexandru Leonte, Ciprian 
Bejenar, Lucian Văcaru, Laura-Cătălina Dospinescu și Constantin-
Cornel Tuduriu. Sistemul, care ajustează automat transparența geamului 
pentru a reduce efectul orbirii solare, promite să sporească siguranța și 
confortul în conducerea vehiculelor, aeronavelor sau navelor. 
Totodată, au mai fost acordate următoarele premii: 
Medalie de aur și Premiul special al Oficiului de Stat pentru Invenții și 
Mărci pentru „Sistem pentru aerisire și ventilație” (autori: Daniel-
Sebastian Solovăstru, Marian Bejenar, Ciprian Bejenar, Visarion-Cătălin 
Ifrim, Zvika Israeli); 
Medalie de aur pentru „Sistem pentru economisirea surselor de lumină 
și metodă de reglare” (autori: Marian Bejenar, Ciprian Bejenar, Andrei-
Dumitru Nașcu, Eugen Iavorschi, Oana-Vasilica Grosu); 
Medalie de bronz pentru „Sistem solar hibrid cu ajustare automată” 
(autori: Irina Alisavetei, Ciprian Bejenar, Eugen Iavorschi, Visarion-
Cătălin Ifrim, Mahmoud Abu-Bandora); 
Distincția Inovator de elită, acordată lui Eusebiu Toader pentru „Sistem 
automat pentru monitorizarea activității conducătorilor auto”. 
„Prin participarea la saloane de invenții, studenții sunt inspirați să-și 
dezvolte propriile idei creative, învață să gândească în afara tiparelor și 
să găsească soluții noi la problemele întâlnite în domeniul pentru care se 
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pregătesc”, a declarat conf. univ. dr. ing. Silviu Mihai Petrișor, 
președintele salonului. 

Oana Nuțu Trei studenți USV au 
participat la 
concursul național 
Tehnici de 
Interconectare în 
Electronică – TIE 

obiectivdesuceava.ro 
09.04.25 

- Trei studenți de la programul de studiu Rețele și software de 
telecomunicații (RST) din cadrul Facultății de Inginerie Electrică și 
știința Calculatoarelor, Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava, au 
participat în perioada 2-5 aprilie a.c. la concursul național Tehnici de 
Interconectare în Electronică (TIE). La ediția din acest an, desfășurată la 
Universitatea „Transilvania” din Brașov, au fost prezenți 31 de 
concurenți, din 10 centre universitare. 
La finalul competiției, studenții suceveni au obținut următoarele 
rezultate: Dorin Grigoruță (student în anul IV) s-a clasat pe locul II, 
Ștefan-Giovani Andrei (student în anul III) s-a situat pe locul 8, iar 
Andrei Acsinte (student în anul III) s-a clasat pe locul 9. Studenții USV 
au fost însoțiți de șef lucrări dr. ing. Adrian Petrariu, membru în 
comitetul tehnic al concursului, care s-a ocupat de pregătirea acestora, și 
de șef lucrări dr. ing. Alexandru Lavric, care a participat la sesiunea de 
evaluare a subiectelor competiției, realizată cu sprijinul membrilor 
industriei de dezvoltare a modulelor electronice din țară și din 
străinătate (Continental, BOSCH, Miele, Microchip, IFM, NXP). 
Subiectul de concurs, unic pentru toți concurenții, a fost elaborat de o 
echipă formată din reprezentanți ai industriei electronice din țară și din 
străinătate și ai unor companii multinaționale ce derulează proiecte care 
impun utilizarea tehnologiilor promovate de TIE. Folosind un program 
de proiectare asistată de calculator (PCB Design), în doar 4 ore, fiecare 
concurent a avut de realizat un cablaj imprimat după o schemă 
electronică și restricții tehnologice impuse, tematica fiind de actualitate. 
Concurenții au avut nevoie să valorifice cunoștințe avansate în 
proiectarea PCB, competențe impuse de condițiile de funcționare ale 
modulului final. 
TIE promovează dezvoltarea modulelor electronice și a tehnologiilor de 
comunicație, fiind un punct de reper pentru industria de profil din 
România, studenții care se remarcă în cadrul competiției fiind atrași de 
diverse companii, interesate să îi angajeze imediat după finalizarea 
studiilor. 
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Oana Nuțu USV, parteneră într-
un proiect axat pe 
sprijinirea 
educațională și 
lingvistică a copiilor, 

obiectivdesuceava.ro 
06.04.25 

- Pe baza cercetărilor recente derulate în cadrul proiectului „Noi profiluri 
de vorbitori de spaniolă: emigranții întorși și migrația circulară” (tradus 
de Otilia Cramariuc, Crina-Ioana Prodan și Lavinia Seiciuc), autorii atrag 
atenția asupra dificultăților de (re)integrare școlară, socială și lingvistică 
ale tinerilor reveniți, dar și asupra potențialului bilingvismului acestora 
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tinerilor și adulților 
reveniți din diasporă 

05.04.25 – o resursă valoroasă ce trebuie susținută și valorificată în politicile 
publice. 
Un grup de cercetare internațional, format din Universitatea din 
Heidelberg, Observatorul Limbii Spaniole în Europa (prin Héctor 
Álvarez Mella și Mariel Elizondo), Universitatea din București (prin Paul 
Buzilă) și Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava (prin Cristina 
Bleorțu), lansează un set de recomandări privind politicile educaționale 
și lingvistice adresate migranților reveniți în țările de origine, în special 
în România, în contextul migrației circulare și al revenirii din Spania. 
Pe baza cercetărilor recente derulate în cadrul proiectului „Noi profiluri 
de vorbitori de spaniolă: emigranții întorși și migrația circulară” (tradus 
de Otilia Cramariuc, Crina-Ioana Prodan și Lavinia Seiciuc), autorii atrag 
atenția asupra dificultăților de (re)integrare școlară, socială și lingvistică 
ale tinerilor reveniți, dar și asupra potențialului bilingvismului acestora 
– o resursă valoroasă ce trebuie susținută și valorificată în politicile 
publice. 
Se recomandă crearea unor programe de sprijin pentru dezvoltarea 
competențelor de citire și scriere în limba română, adaptate minorilor 
reveniți din diaspora; implementarea unor cursuri specifice de limba 
spaniolă, dedicate menținerii și consolidării competențelor deja 
dobândite în perioada petrecută în străinătate; certificarea 
bilingvismului prin programe instituționale, care să recunoască oficial 
competențele lingvistice ale celor întorși și să le faciliteze accesul la 
oportunități educaționale și profesionale; formarea cadrelor didactice, 
astfel încât acestea să fie pregătite să răspundă nevoilor specifice ale 
elevilor cu profiluri bilingve și să promoveze incluziunea în mediul 
școlar; sprijin emoțional și integrare socială prin activități 
extracurriculare și consiliere psihopedagogică, pentru combaterea 
izolării și a fenomenelor de excludere sau bullying; promovarea limbii 
spaniole ca resursă strategică în sistemul educațional românesc, în 
paralel cu valorizarea limbii române în comunitățile românești din 
diaspora. 
Aceste măsuri răspund unui fenomen în creștere – întoarcerea anuală a 
zeci de mii de români din Spania, dintre care aproximativ 7.000 sunt 
minori. Cercetările evidențiază faptul că tinerii reveniți se confruntă 
frecvent cu dificultăți legate de lipsa competențelor formale în limba 
română și riscul pierderii competențelor în limba spaniolă. 
„Bilingvismul nu trebuie tratat ca o problemă, ci ca o oportunitate 
educațională și profesională. Însă, pentru a fi valorificat, are nevoie de 
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politici publice coerente și de sprijin concret în școală și în societate”, 
subliniază coordonatorii raportului. 
Recomandările formulate vin în sprijinul autorităților educaționale 
naționale, al cadrelor didactice și al tuturor celor implicați în procesul de 
(re)integrare a copiilor și tinerilor migranți. 

Gabriel 
Toderașcu 

Echipa USV a 
câștigat pentru a 
opta oară 
Campionatul 
Național Universitar 
de handbal masculin 

monitorulsv.ro 
12.04.25 

- Echipa Universității „Ștefan cel Mare” a câștigat duminică, la Suceava, al 
optulea titlu de campioană națională universitară la handbal masculin în 
cadrul unei competiții la care au mai participat Academia de Poliție 
„Alexandru Ioan Cuza” București, Universitatea Națională de Știință și 
Tehnologie Politehnica București - Centrul Universitar Pitești, Academia 
Forțelor Aeriene „Henri Coandă” Brașov, Universitatea „Dunărea de Jos” 
Galați, Universitatea „Vasile Alecsandri” Bacău, Universitatea de Științe 
Agronomice și Medicină Veterinară București și Universitatea Tehnică 
„Gheorghe Asachi” Iași. 
În meciul decisiv pentru titlu, formația antrenată de Bogdan Șoldănescu 
și Răzvan Gavriloaia a dispus clar, cu 41-32 (20-15), de reprezentanta 
Centrului Universitar din Pitești al Universității Naționale de Știință și 
Tehnologie Politehnica București. Podiumul a fost completat de 
Universitatea „Dunărea de Jos” din Galați, care a învins, în finala mică, 
Universitatea „Vasile Alecsandri” din Bacău, cu 41-24 (20-9). 
Echipa suceveană a primit și două premii speciale, prin Cosmin Lupu - 
golgheterul competiției și Alexandru Bologa – cel mai bun jucător al 
turneului. Celelalte două premii individuale au fost câștigate de Eugen 
Crăciunescu (Galați) – cel mai bun portar și Nicolae Costea (Pitești) – cel 
mai tehnic jucător. 
În urma acestui succes, Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava și-a 
câștigat dreptul de a reprezenta România la Campionatul European 
Universitar de handbal masculin 2025, care se va desfășura la Covilha 
(Portugalia), în perioada 22-28 iulie. Trebuie precizat că echipa USV are 
în palmares patru titluri de campioană europeană universitară, obținute 
în 2017, la Malaga (Spania), în 2022, la Lodz (Polonia), în 2023 la 
Podgorica (Muntenegru) și în 2024, la Debrecen (Ungaria). [...] 
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- Biblioteca USV 
organizează cea de-a 
IX-a ediție a 
Simpozionului 
național cu 
participare 

glasulsucevei.ro 
18.04.25 

- Sub semnul Zilei Bibliotecarului din România și al Zilei Internaționale a 
Cărții și a Drepturilor de Autor (23 aprilie), Biblioteca Universității 
„Ștefan cel Mare” din Suceava organizează cea de-a IX-a ediție a 
Simpozionului național cu participare internațională „Contribuția 
bibliotecii la afirmarea diversității culturale în spațiul românesc”, în 
perioada 24–25 aprilie a.c., în format hibrid. 



internațională 
„Contribuția 
bibliotecii la 
afirmarea 
diversității culturale 
în spațiul românesc” 

Evenimentul este realizat în colaborare cu Primăria Municipiului Vatra 
Dornei, Asociația Bibliotecarilor din România, Filiala Suceava (A.B.R.), 
Inspectoratul Școlar Județean Suceava, Asociația Italienilor din 
România (RO.AS.IT.), Eco TV Vatra Dornei și în parteneriat cu Asociația 
Scriitorilor și Artiștilor din Țara Dornelor, Centrul Muzeal „Cazinoul 
Băilor”, Liceul Teoretic „Ion Luca” din Vatra Dornei, Muzeul de 
Etnografie, Muzeul de Științe ale Naturii și Cinegetică și Telescaunul din 
Vatra Dornei. 
Simpozionul se va desfășura la Centrul de Pregătire și Formare Continuă 
din Vatra Dornei și își propune să evidențieze rolul fundamental al 
bibliotecii în păstrarea, promovarea și valorizarea diversității culturale, 
într-o societate în continuă schimbare. Printre obiectivele propuse se 
numără: promovarea cercetării documentelor, fundamentarea 
elementelor care contribuie la modernizarea activității în biblioteci, 
adaptarea la nevoile actuale de informare, împărtășirea experiențelor și 
a bunelor practici, cunoașterea unor noi modalități de lucru, dezvoltarea 
dialogului profesional și interinstituțional. 
Evenimentul se adresează bibliotecarilor, cadrelor didactice din 
învățământul universitar și preuniversitar, artiștilor, scriitorilor, 
muzeografilor, specialiștilor din domeniul culturii, personalului IT, 
cercetătorilor, publiciștilor, oamenilor de cultură, doctoranzilor, 
studenților, iubitorilor de carte. 
Au răspuns invitației noastre peste 100 de participanți din țară (Alba, 
Bacău, Bistrița-Năsăud, Cluj-Napoca, Dolj, Sibiu, Suceava, Timișoara, 
Vrancea și București) și din străinătate (Ucraina, Republica Moldova), ce 
vor aduce în discuție teme de actualitate privind multiculturalismul, 
patrimoniul cultural, educația prin lectură și integrarea tehnologiei în 
activitatea bibliotecilor moderne. [...] 

- Tehnologie de vârf 
pentru minți 
inovatoare: cum 
pregătește 
Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
din Suceava  
profesioniștii 
industriei 
alimentare 

cotidianulagricol.ro 
13.04.25 

- Centrul de Orientare, Asociere și Consiliere în Cariera de Cercetător 
(COACH-USV)*, dedicat studenților, cadrelor didactice universitare și 
cercetătorilor din Regiunea de Nord-Est, are printre principalele sale 
misiuni promovarea institutelor și centrelor de cercetare care oferă 
oportunități reale de formare și dezvoltare pentru cei interesați de o 
carieră în cercetare. 
Pentru cei pasionați de ingineria produselor alimentare, un astfel de loc 
este Laboratorul de Evaluarea Calității Produselor Alimentare de Origine 
Animală al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava, universitatea 
fiind un centru de excelență pentru educație, cercetare și inovare în 
industria alimentară. 

businessagricol.ro 
12.04.25 



Facultatea de Inginerie Alimentară din cadrul Universității „Ștefan cel 
Mare” din Suceava deține un  laborator de analiza produselor alimentare 
de origine animală, echipat cu o infrastructură de cercetare de ultimă 
generație, dedicat evaluării calității laptelui și produselor lactate, cărnii 
și produselor din carne, mierii și produselor apicole. În cadrul acestui 
laborator au fost desfășurate numeroase proiecte de cercetare, inclusiv 
12 inițiative de mare amploare în colaborare cu agenți economici din 
industrie. 
În plus, cercetările au condus la depunerea a peste 40 de cereri de brevete 
de invenție la nivel național și european și au generat peste 250 de 
articole științifice publicate în reviste de specialitate. De asemenea, 
laboratorul a avut un rol esențial în formarea resurselor umane din 
domeniu, cu 6 teze de doctorat finalizate și altele în curs de desfășurare. 
Modernizările efectuate în cadrul laboratorului prin investițiile realizate 
în echipamente de ultimă generație sunt esențiale pentru susținerea 
activităților de cercetare, dezvoltare și inovare în domeniul tehnologiilor 
alimentare. Printre cele mai importante investiții se numără: 
Echipamente ce permit simularea unor condiții ambientale controlate 
pentru testarea produselor alimentare în medii umidificate și temperate. 
Utilaje moderne de obținere la nivel pilot a produselor lactate și a 
produselor din carne. 
Aparate moderne, automatizate de evaluare a calității produselor finite 
de origine animală (proteine, lipide, glucide, substanțe minerale etc.). 
Echipamente NIR pentru determinarea rapidă a caracteristicilor fizico-
chimice:  spectrometru FT-NIR Tango Bruker (pentru produse lactate) și 
spectrometru NIR Proximate Buchi (pentru produse din carne). 
Software-uri specializate care permit gestionarea datelor și simularea 
proceselor pentru optimizarea rețetelor de fabricație și a tehnologiilor de 
obținere a produselor alimentare de origine animală. 
Aceste investiții permit realizarea unor analize precise, rapide și 
eficiente, susținând atât cercetarea științifică, cât și dezvoltarea de soluții 
inovative în domeniul produselor alimentare de origine animală. [...] 

- Educația ecologică, 
în prim-plan la USV 
care a organizat a 
IV-a ediție a 
simpozionului 
dedicat protecției 
mediului în 

newsbucovina.ro 
14.04.25 

- Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava (USV) a găzduit, joi, cea de-
a patra ediție a simpozionului „Educația ecologică și de protecția 
mediului în învățământul preuniversitar”. Evenimentul, organizat de 
Facultatea de Silvicultură a USV, în parteneriat cu Colegiul Silvic 
„Bucovina” din Câmpulung Moldovenesc și Asociația Județeană Sportul 
pentru toți Suceava, a reunit peste 180 de participanți – elevi, profesori, 
studenți și specialiști – pentru a discuta despre urgența educației 

monitorulsv.ro 
14.04.25 
svnews.ro 
14.04.25 
news.yam.ro 



învățământul 
preuniversitar 

14.04.25 ecologice în contextul provocărilor climatice actuale. 
Simpozionul a abordat teme esențiale, precum integrarea ecologiei în 
curricula liceală, gestionarea durabilă a pădurilor, voluntariatul și 
ultimele cercetări în domeniul protecției mediului. Reprezentanți din 28 
de licee, alături de Direcția pentru Agricultură Județeană Suceava, au 
contribuit la un dialog dinamic, subliniind importanța formării unei 
conștiințe ecologice în rândul tinerilor. 
Un punct culminant al evenimentului a fost celebrarea performanței 
echipei feminine a Colegiului Silvic „Bucovina”, care a obținut trofeul 
Campionatului European de Competențe în Silvicultură 2024, un 
moment de mândrie pentru tradiția forestieră a regiunii. 
În cadrul sesiunilor de postere și eseuri, au fost premiate lucrări 
remarcabile: 
Cel mai apreciat poster: „Hai să protejăm natura pentru tânăra 
generație” – Daria Petruța Nechifor, Colegiul „Vasile Lovinescu” 
Fălticeni. 
Premiul special (postere): „Salvăm pădurile, salvăm viitorul!” – Mihaela 
Florea, Alexandru Titienari, Ilie Știrbu, Mihaela Baltag; coord. Mirela 
Boicu, Colegiul Silvic „Bucovina”. 
Cel mai apreciat eseu: „Plasticul” – Gabriela Ghițun, Liceul Tehnologic 
„Mihai Eminescu” Dumbrăveni. 
Premiul special (eseuri): „Educație pentru mediu într-o ECO ȘCOALĂ” – 
Veronica Candrea; coord. Liliana Tomașciuc, Veronica Ursachi, Colegiul 
Silvic „Bucovina”. 
USV mulțumește tuturor participanților pentru implicare și subliniază că 
educația ecologică este o prioritate indispensabilă. 

ziaruldepenet.ro 
14.04.25 
glasulsucevei.ro 
14.04.25 

Daniela 
Micuțariu 

Conferințe și ateliere 
susținute de peste 
80 de experți 
internaționali și 
formatori 
francofoni, la USV 

monitorulsv.ro 
09.04.25 

- Cea de-a opta ediție a manifestării „Printemps de l’innovation du 
français”, organizată, în perioada 4-5 aprilie 2025, sub titlul „Nouvelles 
pratiques de classe et enseignement du français”, a fost găzduită de 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Manifestarea de anvergură a avut ca obiectiv principal familiarizarea 
profesorilor de limba franceză cu strategii inovatoare din domeniul 
didacticii limbii franceze și încurajarea schimburilor de idei și practici în 
cadrul atelierelor de formare. Anul acesta, evenimentul a dobândit un 
caracter regional, reunind peste 80 de profesori de limba franceză din 
județele Suceava, Botoșani, Neamț, Iași și Bacău. 
În deschiderea oficială a stagiului au luat cuvântul președinta Asociației 
Române a Profesorilor Francofoni - Sucursala Suceava, prof. dr. Daniela-
Irina Melisch, inițiatoare a acestui eveniment important pentru formarea 

newsmoldova.ro 
09.04.25 



continuă a profesorilor de limba franceză, prof. univ. dr. Ștefan Purici, 
prorector cu imaginea universității, relații internaționale și dezvoltare 
europeană, lector univ. dr. Mariana Șovea, directoarea Alianței Franceze 
din Suceava și co-responsabila Centrului de Reușită Universitară, conf. 
univ. dr. Olga Gancevici, directoarea Departamentului de Limbi și 
Literaturi Străine al Facultății de Litere și Științe ale Comunicării, prof. 
dr. Briana Belciug, directoare adjunctă la Liceul Tehnologic „Iorgu 
Vârnav Liteanu” din Liteni. 
Conferințele și atelierele susținute de experți internaționali și formatori 
francofoni au prezentat metode moderne de predare a limbii franceze, 
tehnici motivante și activități antrenante, prin intermediul unor teme 
deosebit de actuale din didactica limbii franceze: terapia prin artă și 
dans, crearea unei secvențe pedagogice de e-learning, dezvoltarea 
competenței de producere de mesaje scrise și orale, utilizarea inteligenței 
artificiale la ora de limba franceză, strategii inovatoare de dinamizare a 
cursurilor, predarea limbii franceze prin teme de dezvoltarea durabilă și 
narațiune imersivă. 
Stagiul de formare a cuprins două conferințe, cinci ateliere on-site și un 
webinar, animate de specialiști francofoni în domeniul didacticii FLE. 
Ilena Lescaut, Sabine  Bacouël-Jentjens, Laure Compagnon au susținut 
o conferință despre terapia prin artă și beneficiile sale în procesul de 
învățare, iar Anne-Marie Pauleau a propus o conferință pe tema 
inteligenței artificiale și modalități creative a o utiliza în demersul 
predării limbilor străine. 
În cadrul atelierelor de formare, Euphrosyne Efthimiadou a susținut un 
webinar pe tema formării digitalizate, Sandrine Boussard Nilly și Anne 
Marie Pauleau au abordat metodele de stimulare a producerii de mesaje 
scrise prin situații și instrumente motivante, iar Annick Hatterer a 
susținut un atelier despre utilizarea jocurilor pentru a încuraja 
producerea de mesaje orale. În atelierele următoare, Anne Marie Pauleau 
a adus în discuție strategii de utilizare eficientă a inteligenței artificiale, 
Halyna Kutasevych a reactualizat tema implicării active a elevilor în 
procesul de învățare a limbii franceze, iar Dominique Lefèvre a propus 
explorarea narațiunii imersive prin intermediul unui instrument 
pedagogic inovator, punând accent pe obiectivele de dezvoltare durabilă. 
[...] 

Radu Lupașcu Conferința 
„Sănătatea 
zâmbetului la toate 

monitorulsv.ro 
09.04.25 

- Facultatea de Medicină și Științe Biologice din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” din Suceava organizează joi, 10 aprilie, în parteneriat 
cu specialiști din domeniul stomatologiei, conferința cu tema „Sănătatea newsbucovina.ro 



vârstele” dedicată 
sănătății orale, 
organizată la USV 

09.04.25 zâmbetului la toate vârstele”. Evenimentul va avea loc în intervalul orar 
13:00 – 16:00, în cadrul Amfiteatrului „Remus Răduleț” din  corpul D, 
etajul II și se adresează studenților, cadrelor didactice, profesioniștilor 
din domeniul sănătății, precum și tuturor celor interesați de menținerea 
sănătății orale de-a lungul vieții. 
Conferința aduce în centrul atenției importanța educației și prevenției în 
igiena orală, alături de soluții moderne pentru îngrijirea și refacerea 
zâmbetului. Astfel, vor avea loc prezentări a trei invitați cu experiență și 
expertiză în domeniu, între care șef de lucrări dr. Hariclea Moroșan, cu 
expunerea „Ce putem face pentru zâmbetul frumos și sănătos al copiilor 
noștri”, asist. univ. drd. Iulian Tiniuc, care va aborda tema „Știm cu 
adevărat ce este boala parodontală?” și asist. univ. drd. Petruța Siminiuc, 
care va expune „Refacerea zâmbetului – Ghid de soluții în protezarea 
dentară”. 
Prin această inițiativă organizatorii își propun să stimuleze 
conștientizarea importanței sănătății orale în rândul publicului larg și să 
încurajeze dialogul interdisciplinar în jurul provocărilor și inovațiilor din 
stomatologia contemporană. 
Participarea este gratuită, în limita locurilor disponibile. 

ziareaz.ro 
09.04.25 
svnews.ro 
09.04.25 
glasulsucevei.ro 
09.04.25 
ziareaz.ro 
09.04.25 
suceava-smartpress.ro 
09.04.25 
news.yam.ro 
10.04.25 
radiotop.ro 
09.04.25 

- Ambasadorul 
Franței la București 
în vizită la Suceava 
în perioada 14-15 
aprilie 

svnews.ro 
04.04.25 

- Ambasadorul Franței la București, Nicolas Warnery, va efectua o vizită 
în vizită în județul Suceava în perioada 14-15 aprilie. Programul zilei de 
14 aprilie cuprinde o întreținere cu rectorul Universității „Ștefan cel 
Mare” Suceava, Mihai Dimian, o vizită la societatea Ambro cu acționariat 
majoritar francez unde va avea loc și deschiderea oficială a evenimentului 
„Maratonul de afaceri”, o întâlnire cu președintele Consiliului Județean, 
Gheorghe Șoldan, prefectul Traian Andronachi și primarul Vasile Rîmbu, 
o vizită la fabrica de instrumente de scris Poenari din Șcheia și la agenți 
economici din industria forestieră. Ziua se va încheia cu un Cocktail la 
Hotel Sonnenhof cu comunitatea de afaceri. 
Ziua de marți, 15 aprilie va debuta cu o întâlnire cu echipa Alianței 
Franceze Suceava reprezentată de președintele Valentin Popa, 
președintele de onoare Sanda-Maria Ardeleanu și directoarea Mariana 
Șovea și va continua cu o vizită la Colegiul  National « Petru Rareș», la 
Teatrul Municipal „Matei Vișniec” Suceava și la Universitatea „Ștefan cel 
Mare”. Ambasadorul va fi însoțit de Louis Toulorge (Chef du Service 
économique), Julien Chiappone-Lucchesi (Cocac), Magali Voisin-Ratelle 
(Directrice Businnes-France), Josette. Hereson (Conseillère politique) și 
Cyrille Schweizer (Conseiller agricole). 

newsmoldova.ro 
04.04.25 
monitorulsv.ro 
10.04.25 
newsbucovina.ro 
10.04.25 
news.yam.ro 
04.04.25 
newsmoldova.ro 
10.04.25 
ziaruldepenet.ro 
10.04.25 
crainou.ro 
11.04.25 
vivafm.ro 
14.04.25 
radiotop.ro 
04.04.25 



Dana 
Humorenu 

Scriitorul Vasile 
Ernu, la Suceava: 
Eroinele „Generației 
canibale” au fost 
femeile, cu copiii de 
mână, o sacoșă mare 
de rafie cu mâncare 
și cărând un bărbat 
beat în spate 

monitorulsv.ro 
07.04.25 

- Cele două lansări ale volumului „Generația canibală”, al scriitorului 
Vasile Ernu, organizate de lector univ. dr. Arthur Suciu, la Universitatea 
„Ștefan cel Mare” și la pub-ul Hennesy's din Suceava, s-au bucurat de o 
audiență mare, atât din rândul studenților și universitarilor, cât și al 
publicului larg. Suceava a fost al 16-lea oraș, dintre cele 30, pe care 
scriitorul  le-a inclus în turneul de lansare. 
În prezentarea de la universitate, Arthur Suciu a arătat că „Generația 
canibală” este o călătorie în anii 90, „cei mai liberi din istoria Europei, în 
care sistemul socialist se prăbușește, cel capitalist nu este încă instaurat, 
un interludiu în care oamenii cred că pot să facă ce vor”, ani ai speranței, 
în care tinerii voiau „o occidentalizare rapidă”, iar părinții lor, „prinși pe 
picior greșit, amenințați de pierderea locurilor de muncă”, aveau un 
entuziasm mai redus. 
„Este cea mai bună carte despre această temă”, consideră Arthur. 
Vasile Ernu le-a spus studenților că „anii 90 nu au fost doar despre 
libertate și drepturi politice, ci și despre transformări, traume și 
probleme imense pe care nu știam cum să le rezolvăm”, despre „penurie, 
control, sărăcie și violență”, cu „o libertate aproape anarhică”, când 
„entuziasmul și speranța erau aproape la nivel mistic”. „Sentimentul era 
că trebuie să fii conectat la tot. Niciodată n-am trăit într-o perioadă atât 
de scurtă, de 10-15 ani, transformări atât de mari”, a afirmat scriitorul. 
Acesta le-a povestit studenților că a venit din Basarabia în România la 
vârsta de 19 ani, cu „primul tren care nu mergea spre Siberia, ci spre Vest, 
spre Iași, București, Cluj, Timișoara și Suceava” și prima propoziție pe 
care a auzit-o când a ajuns în țară a fost „vin rușii”, o etichetare frecventă 
a basarabenilor, în acei ani. 
De anii studenției la Iași sunt legate și amintirile despre Suceava, unde 
venea în vacanțe și nu de puține ori lucra, cu plata în cartofi trimiși de 
bucovineni cu sacul la Iași pentru tinerii care ajutau la muncile agricole 
din vară. 
„Conform capitalismului modern, trebuia să murim în 1994”, a spus 
Vasile Ernu, despre anii din facultate, cu foarte puțini bani și resurse 
materiale. 
„În anii 90, Bucovina a fost zona pe care am vizitat-o cel mai mult. Am 
petrecut aici mai toate vacanțele de vară și iarnă, cu multe tabere. Sunt 
veri în care am stat cu lunile pe lângă Sucevița.  Îmi plasam un cort în 
campingul lui Oreste și stăteam câte o lună: de mâncare mereu se găsea. 
Bucovina e legată de mâncare. Am terminat facultatea la Iași mâncând 
un vagon de barabule de pe la Rădăuți, unde toamna ajutam la cules, iar 



ca plată primeam lunar sacul cu barabule de Bucovina, pe care îi făceam 
fie fierți, fie prăjiți, fie piure, fie tocinei. Toate aceste amintiri sunt foarte 
puternice pentru că țin de foamea și de mâncarea care în anii 90 făcea 
parte din viața de zi cu zi a unui student care nu avea pe nimeni aici și 
nici resurse”, a mărturisit Vasile Ernu, care a mai spus că datorită 
ieșenilor și bucovinenilor „nu am murit de foame - m-au ținut pe 
barabule, ciuperci, ghiveciuri și tot ce au avut, fără a mi cere nimic în 
schimb”. [...] 

Eugen 
Gheorghe 

„Târgul de viitor”, la 
Muzeul Bistrița. Ce 
instituții își prezintă 
ofertele 

timponline.ro 
08.04.25 

- Asociația POV21, în parteneriat cu Inspectoratul Școlar Județean 
Bistrița-Năsăud și Complexul Muzeal Bistrița-Năsăud, își propune în 
această primăvară să aducă tinerilor din județ, aflați în căutarea propriei 
vocații, evenimentul „Târgul de viitor”, în intervalul 9-10 aprilie, 
miercuri între orele 13:00 – 18:00, respectiv joi 12:00 – 16:00. 
Evenimentul se adresează cu precădere elevilor de liceu din clasele 
terminale ale învățământului teoretic și profesional, dar și companiilor 
din județul Bistrița-Năsăud care doresc să recruteze tineri. Parteneriatul 
cu Inspectoratul Școlar Județean va implica informarea și prezența 
elevilor din toate liceele și școlile profesionale din județ. 
Instituțiile participante la „Târgul de viitor” își vor expune oferta 
educațională tinerilor bistrițeni. Acestea sunt: [...] 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava [...] 
Anul trecut au participat peste 2.000 de elevi, fiind prezente 20 de 
instituții naționale și numeroase firme cunoscute la nivel local și nu 
numai. 

ziardebistrita.ro 
08.04.25 
ziareonline24.ro 
08.04.25 
infobistrita.ro 
08.04.25 
observatorbn.ro 
08.04.25 
propolitica.ro 
08.04.25 

- Cum arată viitorul 
cartofului românesc. 
Povestea 
cercetătorului care a 
studiat peste 35 de 
ani acest domeniu 

agro-tv.ro 
12.04.25 

- Cultura cartofolui este în continuă dezvoltare în țara noastră, în ciuda 
provocărilor, iar în spatele progresului stă munca unor oameni dedicați 
în cercetare. 
Centrul COACH-USV*, Centrul de Orientare, Asociere și Consiliere în 
Cariera de Cercetător din Regiunea de N-E a României, deschis la 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava ce are ca scop printre altele 
popularizarea cercetătorilor cu rezultate științifice remarcabile, propune 
un nou interviu, cu un cercetător din domeniul agriculturii.  
Într-o perioadă în care cercetarea agricolă din România se confruntă cu 
numeroase provocări, povestea lui Bodea Dumitru, cercetător științific în 
cadrul Stațiunii de Cercetare-Dezvoltare Agricolă Suceava, este o 
mărturie vie a pasiunii, perseverenței și devotamentului pentru știință. 
Cu o carieră de peste 35 de ani dedicată culturii cartofului, din care a 
obținut 14 soiuri omologate, inginerul agronom format la Iași a 
contribuit semnificativ la îmbogățirea patrimoniului genetic agricol al 

agropress.ro 
12.04.25 
news.yam.ro 
12.04.25 



României. Drumul său profesional, pornit dintr-un sat montan din 
Vrancea, ilustrează modul în care vocația și seriozitatea pot transforma o 
cultură „văzută doar în farfurie” într-un domeniu de excelență științifică. 
Cercetătorul Bodea Dumitru s-a născut în 1962, în localitatea Negrilești, 
o așezare de munte din județul Vrancea. După finalizarea studiilor 
gimnaziale în satul natal, a urmat cursurile Liceului Agroindustrial din 
Râmnicu Sărat, județul Buzău, pe care l-a absolvit în anul 1981, 
specializându-se în Agronomie. Între anii 1982 și 1986, a urmat cursurile 
Facultății de Agronomie din cadrul Institutului Agronomic „Ion Ionescu 
de la Brad” din Iași. După absolvire, în perioada 1986–1990, a efectuat 
un stagiu de trei ani în producție, iar din februarie 1990 și-a început 
activitatea la Stațiunea de Cercetări Agricole Suceava, fiind angajat ca 
inginer în cadrul laboratorului de „ameliorarea cartofului”. De-a lungul 
carierei, a ocupat postul de cercetător științific și a devenit șeful 
laboratorului „Ameliorarea cartofului”. Între anii 1999 și 2019 a condus 
instituția în calitate de director, iar în perioada 2020–2024 a ocupat 
funcția de director adjunct științific. Ceea ce l-a motivat pe Bodea 
Dumitru să urmeze o carieră în cercetare a fost interesul timpuriu pentru 
acest domeniu, interes care a început să prindă contur încă din perioada 
liceului și care s-a consolidat decisiv în timpul studiilor universitare. 
Alegerea cercetării nu a fost una întâmplătoare, ci rezultatul unei vocații 
cultivate în timp. La finalizarea facultății, având posibilitatea unei duble 
repartiții – în producție și în cercetare –, a decis să urmeze calea 
cercetării științifice în cadrul Stațiunii de Cercetări Agricole Suceava. 
Această oportunitate i-a deschis un parcurs profesional plin de provocări 
și realizări. Așa cum el însuși mărturisește: „Atracția pentru munca de 
cercetare mi-a fost sădită din timpul liceului, dar această preocupare a 
fost aprofundată și consolidată în timpul studiilor universitare.” 
Încă de la începutul activității sale în cadrul Stațiunii de Cercetări 
Agricole Suceava, Bodea Dumitru a fost repartizat la laboratorul de 
„ameliorarea cartofului”, un domeniu care, inițial, nu fusese alegerea sa 
personală. Cunoștințele despre această cultură erau, după cum 
recunoaște chiar el, limitate: „Cartoful îl văzusem doar în farfurie.” 
Tocmai această necunoaștere l-a determinat să se dedice cu maximă 
seriozitate studiului aprofundat al culturii cartofului, până când a ajuns 
să-i descifreze complexitatea și potențialul. A fost nevoie de aproximativ 
zece ani de muncă susținută pentru a stăpâni procesele esențiale ale 
ameliorării și creării de noi soiuri adaptate condițiilor ecologice din zona 
Suceava. Un punct de cotitură în formarea sa științifică a fost reprezentat 



de susținerea tezei de doctorat în anul 2007, având ca temă „Cercetări 
privind evoluția unor procese fiziologice din cursul vegetației cartofului, 
cu acțiune determinantă asupra precocității și productivității și aplicații 
în lucrări de ameliorare”. Această lucrare a sintetizat o parte din 
cunoștințele acumulate și a consolidat expertiza sa în domeniul 
ameliorării genetice. [...] 

- Psihologa Doina 
Schipor, despre 
dezbaterea din 
Marea Britanie 
privind interzicerea 
telefoanelor mobile 
pentru copii și 
adolescenții de până 
la 16 ani: Ar fi prea 
mult. Însă, o atenție 
mai mare asupra a 
ceea ce se întâmplă 
pe rețelele de 
socializare ar trebui 
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- Psihologa Doina Schipor, conferențiar universitar doctor în cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, nu este pentru interzicerea 
telefoanelor mobile în rândul copiilor și adolescenților. Însă, ar trebui 
acordată o atenție mai mare în legătură cu ceea ce se întâmplă pe rețelele 
de socializare. Mini-seria „Adolescence”, tradusă la noi „Adolescență 
coruptă” și care este difuzată pe Netflix, a născut o dezbatere în Marea 
Britanie privind folosirea telefoanelor mobile de către copii și 
adolescenții de până la 16 ani. Inițiativa Smartphone Free Childhood 
strânge semnături pentru a interzice accesul la telefoanele mobile 
copiilor sub 16 ani. Printre cei care promovează această inițiativă se 
numără Jack Thorne, unul dintre co-realizatorii „Adolescence” 
În cadrul unei intervenții telefonice la Radio Top, întrebată dacă nu ar fi 
prea mult să se interzică accesul la telefoanele mobile, doamna Schipor a 
declarat: „Cu siguranță că ar fi prea mult pentru felul în care ar fi 
percepută de către adolescenți o asemenea măsură. Însă, o atenție mai 
mare asupra a ceea ce se întâmplă pe rețelele de socializare ar trebui. 
Poate integrarea unor măsuri,  modalități prin care aceste fenomene de 
hărțuire să poată fi identificate, să poată fi cumva oprite, eventual chiar 
accesul limitat la rețele de socializare, mai degrabă decît accesul complet 
la tehnologie ar fi o măsură care să aibă acces. Oricum ei au nevoie de 
acces la tehnologie, în sensul că trebuie să-și ia de undeva informațiile, 
iar informațiile în societatea noastră știm că cele mai multe se regăsesc 
în acest mediu. Ca atare, a le interzice accesul la tehnologie e un pic cam 
mult”. 
Doamna Schipor a adăugat, cu referire la mini-seria „Adolescence”: 
„Partea aceasta de informare nu ridică prea multe probleme, însă partea 
de socializare la nivel virtual poate să ridice probleme. Iată, accesul la 
aceste societăți toxice care creează anumite stereotipuri, deformări 
asupra percepțiilor pe care le avem despre anumite categorii sociale. 
Acolo, într-adevăr, există un risc. La fel cum poate că ar fi foarte util să 
existe în școli dezvoltate programe care să vizeze gândirea critică, 
dezvoltarea gândirii critice a adolescenților, iar ei să se auto-
responsabilizeze cu privire la felul în care se expun și ce anume consumă 
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din acest mediu virtual” 
- Doctorul în istorie 

Florin Pintescu, la 
21 de ani de la 
aderarea României 
la NATO: România, 
printre țările care 
alocă cel mai mult 
din PIB pentru 
bugetul NATO 

radiotop.ro 
07.04.25 

- Profesorul universitar doctor Florin Pintescu susține că România este 
una dintre țările care alocă un procent însemnat din PIB pentru Apărare, 
dar că 5% din Produsul Intern Brut ar fi prea mult. Zilele acestea s-au 
împlinit 79 de ani de la înființare NATO și 21 de ani de la aderarea 
României la Alianța Nord-Atlantică. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, întrebat ce însemna NATO la 
intrarea României în această alianță militară și ce înseamnă aceasta 
acum, decanul Facultății de Istorie și Geografie din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava a declarat: „România a depus instrumentul de 
aderare pe 29 martie 2004. NATO era o organizație de neînvins, cel puțin 
din punct de vedere teoretic. Așa este și acum. În 2004 NATO mai primea 
încă șase state. Pe lângă România erau atunci primite Bulgaria, Estonia, 
Lituania, Letonia, Slovacia și Slovenia. NATO este acum o organizație 
formată din 32 de state care încearcă să își regăsească cadența în urma 
provocărilor războiului din Ucraina, care a intrat pe al patrulea an, și în 
urma cutremurului produs joia trecută de către Donald Trump, care a 
impus tarife vamale. Citeam azi dimineață o știre – cam 5.000 de 
miliarde de dolari au fost pierduți, au fost volatilizați în urma impunerii 
acestor tarife”. 
Întrebat ce părere are despre dorința administrației Trump ca fiecare 
țară să contribuie cu 5% din Produsul Intern Brut la bugetul NATO, 
domnul Pintescu a spus: „De-abia dăm deocamdată 2,43%, și nu o fac 
multe state din lume. 5% este o cifră într-adevăr fabuloasă. Experții spun 
că pentru a nu perturba sectoarele civile ale statelor, ținta aceasta este 
nerealistă. Ar trebui uneori ani și decenii pentru a ajunge la 5% fără 
zguduiri considerabile ale sectorului civil. Dar, în tot cazul, America, 
având în vedere că dă 80% din capacitățile NATO,  deci dă banul, are 
dreptul să pună muzica”. 
Florin Pintescu a mai spus că în România sunt destule capacități NATO, 
printre altele la Constanța, Oradea, Sibiu și Craiova, și a adăugat: „Nu 
cred că este cazul ca acum România să se teamă de retragerea NATO de 
la noi”. 

 


